
ZÁPIS Č. 1 / 2006 (168) 
ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU VUT KONANÉHO DNE  10. LEDNA  2006 

V ZASEDACÍ MÍSTNOSTI REKTORA VUT V BRNĚ, ANTONÍNSKÁ 1 
 
Přítomni:   viz prezenční listina (celkem 23 senátorů) 
 
Omluveni:   Kunovský/FIT 
        
Hosté:    rektor Vrbka, prorektoři Rais, Kazelle, Švec,  
    kancléřka Vanýsková, Dr. Lepková/CESA, Ing. Krejčí/FAST, 
    Ing. Milicia/KaM 
 
PROGRAM JEDNÁNÍ: 
1. Kontrola zápisu z minulého zasedání AS VUT 
2. Schválení programu zasedání AS VUT 
3. Informace rektora, prorektorů a kancléřky 
4. Informace zástupců VUT v Radě vysokých škol 
5. Předložení návrhu nové Vědecké rady VUT 
6. Ekonomické záležitosti 

*  Pravidla pro tvorbu Rozpočtu VUT na r. 2006 
*  Navýšení mzdových tarifů VUT 
*  Další ekonomické záležitosti 

7. Legislativní záležitosti 
*  Změna Stipendijního řádu VUT  
*  Vnitřní předpisy dalších součástí VUT 
*  Změna Přílohy č. 1 ke Statutu VUT – Symboly VUT 
*  Změna Přílohy č. 2 ke Statutu VUT – Studijní programy VUT 
*  Novela VŠ zákona č. 552/2005 Sb.  
*  Další legislativní záležitosti  

8. Stanovisko AS VUT k dopisu ředitele KaM Ing. Grulicha  
9. Různé 
 
 
Jednání zahájil a řídil předseda AS VUT doc. Dalík, který úvodem popřál všem účastníkům zasedání  
všechno  nejlepší v novém roce 2006. 
 

AD 1) KONTROLA ZÁPISU Z MINULÉHO ZASEDÁNÍ AS VUT 
Připomínku k zápisu z minulého zasedání vznesla Dr. Krupková:  
V bodě 7) Různé opravit v návrhu usnesení a v UAS 13 chybně uvedený text „v menze FEKT VUT“ 
na „v menze Kolejní“. 
Návrh usnesení: 
Akademický senát VUT schvaluje Zápis ze zasedání AS VUT č. 3N/2005 ze dne 6. 12. 2005, 
změněný podle výše uvedené připomínky. 
Hlasování: 
Pro – 20 hlasů 
Zdržel se hlasování – 0 hlasů 
Proti – 0 hlasů 
UAS 1 
Akademický senát VUT schvaluje Zápis ze zasedání AS VUT č. 3N/2005 ze dne 6. 12. 2005, 
změněný podle výše uvedené připomínky. 

 
AD 2) SCHVÁLENÍ PROGRAMU ZASEDÁNÍ AS VUT 
Navržený program jednání byl schválen – hlasování: Pro – 20 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů, 
proti – 0 hlasů.  



 
AD 3) INFORMACE REKTORA, PROREKTORŮ A KANCLÉŘKY 

 Rektor Vrbka 
 Byla podepsána zakladatelská smlouva Jihomoravského centra pro mezinárodní mobilitu, 

z. s. p. o., jehož členy jsou Jihomoravský kraj, Masarykova univerzita a VUT. Do centra může 
vstoupit každá univerzita působící v JmK. Cílem centra je poskytování stipendií a podpora 
spolupráce s partnery v zahraničí. 

 TU Wien nabízí spolupráci v rámci postgraduálního studijního programu v oboru stavebnictví – 
předáno děkanovi FAST k dalšímu řízení. 

 Ministryně školství předala rektorovi VUT Etický rámec výzkumu přijatý na MŠMT 
s doporučením, aby byl využit při přípravě etického kodexu výzkumu na VUT – předáno útvaru 
prorektora pro tvůrčí rozvoj. 

 Děkanům fakult byla předána kopie dopisu Sociologického ústavu AV ČR, obsahující doporučení 
konference „Cesty labyrintem: proč je stále tak málo žen ve vědě“. 

 Technologický inkubátor VUT se rozvíjí, zájem o vstup má řada firem, které z kapacitních důvodů 
nemohou být uspokojeny. Proto JIC navrhuje pronajmout budovu TPB. Jednání o nájemní 
smlouvě včetně výše nájmu probíhají. 

 Ve spolupráci s dalšími brněnskými univerzitami a za podpory Jihomoravského kraje probíhají 
jednání o vzniku Evropského polytechnického institutu. VUT připravuje podklady pro jeho 
založení.  

Na závěr rektor Vrbka poděkoval AS VUT za vzájemnou dlouhodobou spolupráci, projevenou 
vysokou mírou kontinuity a spolucítění s rozvojem VUT v Brně. Doc. Dalík jménem AS VUT  
poděkoval týmu prorektorů a zejména panu rektorovi za výbornou spolupráci s AS VUT. Ocenil, že 
řízení VUT bylo založeno na demokratických principech. 

 Prorektor Rais 
 AS VUT obdržel návrh na složení nové VR VUT, dále v samostatném bodě 5).  
 Určuje se obsahová náplň činnosti nových prorektorů a kancléře, probíhá diskuse o činnosti 

Transferu technologií, připravuje se složení a činnost poradních orgánů rektora tak, aby k 1. 2. 
2006 byly činnosti zcela vyjasněny. V oblasti dislokace dojde k určitým změnám. 

 Prorektor Kazelle 
 VUT obdrželo z Národní agentury programu Socrates/Erasmus žádost o zaslání podkladů k auditu 

a monitoringu mobility studentů a učitelů v r. 2004/2005. Žádost obsahuje požadavek na zaslání 
dokumentace mobilit vybraných 6 učitelů a 12 studentů.  

 Socrates/Erasmus: Dne 17. 1. 2006 se uskuteční monitoring aktivit programu S/E na VUT. 
Monitoringu se zúčastní zástupci fakult, koordinátoři, vybraní učitelé a studenti, kteří tento 
program absolvovali. Na středu 11. 1. je svolána schůzka za účasti prorektora Kazelle, budoucího 
prorektora Fialy, prorektora Švece a pracovníků útvaru vnějších vztahů. O této záležitosti je rovněž 
informován prorektor Rais.  

Prorektor Kazelle, kterému končí druhé funkční období, popřál všem členům AS VUT hodně zdraví 
a pracovních úspěchů.  

 Prorektor Švec 
 Dne 15. 1. 2006 budou na MŠMT předány rozvojové projekty VUT 2. kola.  
 V souladu se směrnicí rektora o ubytovacím stipendiu byly odeslány finanční částky na účty 

studentů, jimž toto stipendium bylo za 1. čtvrtletí 2006 přiznáno. 

 Kancléřka Vanýsková  
 Dne 8. 2. 2006 od 10:00 do 13:00 hodin se bude v aule Centra VUT konat prezentace projektu 

Reflex. Řešitelem projektu je tým, v jehož čele stojí Jan Koucký (ředitel Střediska vzdělávací 
politiky Pedagogické fakulty UK). MŠMT požádalo děkany všech fakult VŠ v ČR, aby se 
k projektu připojili.  

 Dne 10.1. od 11:00 hodin se na FEKT koná oslava 101. narozenin bývalého děkana FE Prof. 
Braunera; oslavy se zúčastní rektor Vrbka, prorektor Kazelle a kancléřka Vanýsková.  

 
V následující diskusi rektor Vrbka odpověděl na dotazy týkající se požadavků na kandidáty do nové 
VR VUT a problému metodiky financování projektů z 6. RP EU, která musí být pro projekty podané 
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z jedné organizace stejná. Existuje reálná obava, že VUT bude muset na některé z těchto grantů 
finančně přispět, protože v roce 2004 nebyla zvolena jednotná metodika. Bude třeba zvážit, zda úhrada 
bude provedena z prostředků centra VUT nebo fakult. Po diskusi AS VUT pověřil svou EK, aby tuto 
záležitost projednala, vyjasnila příčiny vzniku problému, seznámila se s navrženými řešeními 
a s výsledkem AS seznámila.  
 

AD 4) INFORMACE ZÁSTUPCŮ VUT V RADĚ VYSOKÝCH ŠKOL 
Doc. Münsterová, která je i v novém funkčním období členkou předsednictva RVŠ, informovala 
o zasedání PRVŠ ze dne 15. 12. 2005. Program jednání: Zahájení; Zprávy z užšího předsednictva 
Rady; Vystoupení hostů (ředitel odboru VŠ MŠMT Ing. Beneš); Rozpočtová pravidla VŠ pro rok 
2006 (doc. Cakl); Příprava na ustavení RVŠ pro další funkční období; Problematika Fondu rozvoje 
vysokých škol; Hospodaření Agentury RVŠ v r. 2005 a návrh rozpočtu na r. 2006; Různé.  

Doc. Münsterová upozornila zejména na jednání o rozpočtových pravidlech VŠ pro r. 2006, na 
přípravu ustavujícího zasedání Rady a na problematiku FRVŠ. Předsedou FRVŠ byl zvolen Doc. Dr. 
Ing. Zdeněk Kůs z TUL v Liberci a místopředsedou Prof. RNDr. Emanuel Šucman, CSc. z VUT v 
Brně. Dr. Krupková informovala o předběžných výsledcích průzkumu „Zkušenosti s aplikací 
strukturovaného studia“. V bodě Různé byly podány informace o: 

 činnosti SK RVŠ, 
 šestém jednání Rady Národního programu výzkumu – do 16. 1. 2006 lze na adresu RVŠ podávat 

návrhy kandidátů na oponenty Národního programu výzkumu II; 
 založení Asociace pracovníků univerzitní administrativy;  
 aktivu předsedů vysokoškolských odborových organizací.  

Zápis z tohoto zasedání je uveden na webových stránkách RVŠ http://www.radavs.cz/dalsi.php?c=45. 

Na den 9. 2. 2006 se připravuje ustavující zasedání nově zvoleného sněmu RVŠ, na kterém se 
uskuteční volba nového předsednictva RVŠ (do té doby byla řízením RVŠ pověřena doc. 
Münsterová). Doc. Münsterová navrhla, aby na příští zasedání AS VUT byli pozváni delegáti VUT 
v RVŠ. AS VUT s tímto návrhem souhlasil. 
Návrh usnesení:  
Akademický senát VUT bere na vědomí informace doc. Münsterové o činnosti RVŠ a ukládá svým 
komisím, aby se zabývaly informacemi ze zasedání předsednictva RVŠ ze dne 15. 12. 2005. Na 
zasedání AS VUT dne 7. 2. 2006 budou pozváni delegáti všech fakult i VUT v Radě vysokých škol.  
Hlasování:  
Pro – 21 hlasů 
Proti – 0 hlasů 
Zdržel se hlasování – 0 hlasů 
UAS 2 
Akademický senát VUT bere na vědomí informace doc. Münsterové o činnosti RVŠ a ukládá svým 
komisím, aby se zabývaly informacemi ze zasedání předsednictva RVŠ ze dne 15. 12. 2005. Na 
zasedání AS VUT dne 7. 2. 2006 budou pozváni delegáti všech fakult i VUT v Radě vysokých škol.  

Na závěr doc. Dalík informoval o jednání pracovní komise RVŠ – předsedové akademických senátů, 
které se uskutečnilo po zasedání PRVŠ dne 15. 12. 2005. Komise zvolila svým předsedou předsedu 
AS UK Prof. J. Hálu a přijala toto usnesení: Předsedové AS principielně nesouhlasí s omezováním 
pravomocí AS v novele VŠ zákona, zejména se změnami v § 9 a § 27.  
 

AD 5) PŘEDLOŽENÍ NÁVRHU NOVÉ VĚDECKÉ RADY VUT 
Návrh na složení nové VR VUT, vytvořený rektorem Vrbkou, kandidátem na rektora Raisem a týmem 
nových děkanů obdržel AS VUT dne 9. ledna 2006. Návrh obsahuje zásady pro tvorbu VR a seznam 
navržených kandidátů na členství ve VR. Rektor Vrbka sdělil, že při zpracování návrhu plně 
respektoval právo kandidáta na rektora Raise na sestavení nové VR VUT. Prorektor Rais zdůraznil, že 
zásady uplatněné při tvorbě návrhu jsou plně v souladu s platným zákonem o VŠ a že návrhy byly 
konzultovány se všemi kandidáty. V diskusi, ve které vystoupili zejména prof. Vávrová, doc. Kvíčala, 
doc. Dalík, Ing. Hanušová, doc. Hanáček a Dr. Popela byly vysloveny názory na způsob schvalování 
VR a vedení VUT bylo požádáno, aby AS byly předloženy odborné životopisy kandidátů na členství 
ve VR. Rektor VUT uvedl, že tyto životopisy budou AS předloženy do týdne. Předseda AS doporučil 
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všem stálým komisím, aby na svých zasedáních jednaly o předloženém návrhu nové VR VUT. 
 
Závěr: AS VUT bere na vědomí předložený návrh nové Vědecké rady VUT a žádá LK AS VUT 
o přípravu postupu schvalování tohoto návrhu.  
 

AD 6) EKONOMICKÉ ZÁLEŽITOSTI 
Jednání řídil předseda EK Dr. Popela, který přednesl všechny níže uvedené informace.  
 
* Pravidla pro tvorbu Rozpočtu VUT na r. 2006 
Dosud proběhla tři zasedání ekonomické komise nového AS (dvě v prosinci a třetí dnes bezprostředně 
před zasedáním AS). EK projednávala Zásady tvorby Rozpočtu VUT na r. 2006, ke kterým jsou 
shromažďovány první připomínky. Dvě připomínky vznesl doc. Hanáček: 

 v zásadách je uvedeno, že mezifakultní výuka bude hrazena na základě vzájemných dohod mezi 
jednotlivými fakultami, ale není zmínka o financování výuky, kterou budou provádět další součásti 
VUT;  

 v zásadách tvorby rozpočtu jsou součásti VUT motivovány k tvorbě kladného HV, ale není 
specifikováno, jak s tímto kladným HV bude naloženo.  

Další připomínky k Zásadám tvorby Rozpočtu VUT pro r. 2006 mohou členové AS VUT zasílat na 
adresu tajemnice AS paní Cardové (cardova@ro.vutbr.cz). Na zasedání EK AS VUT v úterý dne 
24. 1. 2006 budou připomínky projednány. 
 
* Navýšení mzdových tarifů VUT 
Jednání o navýšení mzdových tarifů zatím probíhá bez účasti AS VUT. Na příští zasedání odborové 
organizace s vedením VUT, které se má uskutečnit dne 27. 1. 2006 ve 13:00 hod., byl po dohodě 
účastníků pozván i zástupce EK AS VUT. Rektor Vrbka sdělil, že změna Mzdového předpisu VUT je 
nutná zejména vzhledem k navýšení minimální mzdy ze zákona; ostatní mzdové tarify doporučuje 
kvestor navýšit v průměru o 2 %, což je procento nárůstu normativu na studenta. EK AS VUT žádá 
kvestora, aby jí co nejdříve poskytl informace o způsobu a výsledcích výpočtu dopadu změn tarifů na 
hospodaření jednotlivých fakult VUT.  
 
* Další ekonomické záležitosti 

Předkalkulace nákladů publikací VUT – Nakladatelství VUTIUM 
Ekonomická komise uvítala předložení předkalkulace nákladů publikací VUT Nakladatelstvím 
VUTIUM;  členové EK se tímto materiálem zabývají. Dr. Krupková upozornila, že zmíněný materiál 
byl předložen se značným časovým odstupem – vznikl v únoru 2005.  

Zpráva ze zasedání AO FAST 
Dr. Popela a předsedkyně SK V. Donthová se na základě usnesení AS VUT zúčastnili shromáždění 
AO FAST VUT, konaného dne 6. 12. 2005. Z tohoto zasedání zpracovali zápis, který Dr. Popela na 
dnešním zasedání členům AS VUT přečetl (zápis je interním materiálem, který je uložen v Kanceláři 
AS VUT k nahlédnutí členům AS VUT). V následující diskusi rektor Vrbka důrazně odmítl pravdivost 
sdělení jednoho z uchazečů o funkci děkana FAST, týkající se nutnosti dotovat rozpočet FSI 
prostředky VUT v nedávné minulosti. Poté AS VUT hlasoval o následujícím návrhu na usnesení.  
Návrh usnesení:  
AS VUT děkuje svým zástupcům V. Donthové a Dr. Popelovi za obsáhlou interní zprávu o průběhu 
předvolebního shromáždění AO FAST. AS VUT žádá členy akademické obce VUT, aby na 
akademické půdě VUT jednoznačně odmítali neetické jednání, například nepodložená obvinění svých 
kolegů z protizákonné činnosti. AS VUT žádá rektora VUT, aby byla vytvořena pravidla pro 
spolupráci zaměstnanců VUT se soukromými firmami, na jejichž vlastnictví se zaměstnanci VUT 
podílejí. 
Hlasování: 
Pro – 19 hlasů 
Zdržel se hlasování – 1 hlas 
Proti – 0 hlasů  
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UAS 3 
AS VUT děkuje svým zástupcům V. Donthové a Dr. Popelovi za obsáhlou interní zprávu o průběhu 
předvolebního shromáždění AO FAST. AS VUT žádá členy akademické obce VUT, aby na 
akademické půdě VUT jednoznačně odmítali neetické jednání, například nepodložená obvinění svých 
kolegů z protizákonné činnosti. AS VUT žádá rektora VUT, aby byla vytvořena pravidla pro 
spolupráci zaměstnanců VUT se soukromými firmami, na jejichž vlastnictví se zaměstnanci VUT 
podílejí. 
 
Po další diskusi AS VUT požádal ekonomickou komisi, aby se dále zabývala obviněním jednoho 
z uchazečů o zvolení kandidáta na jmenování děkanem FAST na adresu FSI.  
 

AD 7) LEGISLATIVNÍ ZÁLEŽITOSTI 
 
* Změna Stipendijního řádu VUT  
Návrh na změnu článků 9 a 11 Stipendijního řádu VUT, týkajících se ubytovacího stipendia, byl 
předložen LK AS VUT dne 22. 11. 2005 a následně rozeslán E-mailem všem členům senátu dne 1. 12. 
2005. Legislativní komise tento návrh projednala a doporučila jej AS VUT ke schválení. Podrobný 
komentář k předloženému návrhu přednesl prorektor Švec.  

Dne 19. 12. 2005 obdrželi členové AS VUT E-mailem návrh na změnu článku 3 (Prospěchové 
stipendium) Stipendijního řádu VUT, předložený Akademickým senátem FIT. Tento návrh 
projednávala LK AS VUT na zasedání dne 9. 1. 2006. Komise obsah návrhu podpořila, ale vzhledem 
k tomu, že od 1. 1. 2006 platí novela zákona o vysokých školách, doporučila, aby příslušná úprava 
Stipendijního řádu VUT byla zahrnuta do úprav, vyvolaných změnou zákona o VŠ 

Závěr: Akademickému senátu VUT byl předložen návrh AS FIT na změnu Stipendijního řádu VUT. 
Návrh byl projednán dne 9. 1. 2006 na zasedání LK AS VUT, předán prorektoru Švecovi a bude do 
Stipendijního řádu VUT zařazen společně s  úpravami vnitřních předpisů prováděných za účelem 
dosažení souladu s novelou VŠ zákona. 

K návrhu na změnu Čl. 9 a 11 přijal AS VUT toto usnesení.  

Návrh usnesení:  
AS VUT schvaluje Dodatek č. 1 ke Stipendijnímu řádu VUT v Brně ze dne 1. 12. 2005.  
Hlasování: 
Pro – 21 hlasů 
Zdržel se hlasování – 0 hlasů 
Proti – 0 hlasů  
UAS 4 
AS VUT schvaluje Dodatek č. 1 ke Stipendijnímu řádu VUT v Brně ze dne 1. 12. 2005.  
 
* Vnitřní předpisy dalších součástí VUT 
Ředitel KaM předložil návrh Statutu KaM (včetně Organizačního řádu KaM), který byl rozeslán 
členům AS VUT E-mailem dne 21. 12. 2005. Doc. Lhotáková konstatovala, že AS VUT jsou již 
předloženy statuty a organizační řády všech samostatných součástí VUT s výjimkou Statutu 
Rektorátu, který bude zpracován, jakmile budou známy všechny změny v důsledku 
předpokládané reorganizace této součásti. Doc. Lhotáková uvedla, že některé předložené návrhy 
statutů neobsahují všechny příslušné články, čímž vznikly rozdíly v jejich číslování. LK se dohodla, že 
číslování článků zůstane zachováno v souladu se vzorem statutu a že v případě, kdy obsah článku bude 
prázdný, bude jeho číslo uvedeno s textem „článek nemá uplatnění“.   
LK AS VUT doporučila tento postup projednávání vnitřních předpisů dalších součástí: Členové LK 
zašlou všechny návrhy statutů dalších součástí, ve kterých vyznačí své připomínky, na adresu 
tajemnice AS paní Cardové (cardova@ro.vutbr.cz). Tyto dokumenty budou poté zaslány 
Organizačnímu a právním odboru Rektorátu VUT, který AS požádá o vyjádření v termínu do 3. 2. 
2006 tak, aby mohly být projednány na zasedání LK AS VUT dne 6. 2. a  následně předloženy AS 
VUT ke schválení na zasedání dne 7. února 2006. 
 
* Změna Přílohy č. 1 ke Statutu VUT – Symboly VUT 
Úvodní komentář k předloženému dokumentu, který členové AS VUT obdrželi E-mailem dne 4. 1. 
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2006, přednesl doc. Dalík: Nové znění Přílohy č. 1 ke Statutu VUT bylo projednáno a schváleno 
v roce 2005 na výjezdním zasedání AS VUT v Hevlíně. Příloha č. 1 pak byla následně písemně 
odsouhlasena děkany fakult a řediteli dalších součástí VUT. Ředitel Marušinec provedl drobné úpravy 
log dle manuálu a doplnil slavnostní logo rektora VUT ve zlaté barvě. Kancléřka Vanýsková 
projednala drobné změny s grafikem, který loga fakult a dalších součástí zpracovával a byla 
ubezpečena, že k provedeným změnám nejsou námitky z hlediska autorských práv.  
Doc. Lhotáková sdělila, že LK AS VUT doporučuje, aby Příloha č. 1 ke Statutu VUT byla 
Akademickým senátem VUT schválena. Vzhledem k tomu, že ani na zasedání AS nebyly vzneseny 
žádné připomínky, byla zahájena schvalovací procedura. 
Návrh usnesení:  
Akademický senát VUT schvaluje Přílohu č. 1 ke Statutu VUT – Symboly VUT, rozeslanou dne 4. 1. 
2006, doplněnou oproti znění schválenému AS VUT v Hevlíně o slavnostní logo rektora VUT.  
Hlasování: 
Pro – 21 hlasů 
Zdržel se hlasování – 0 hlasů 
Proti – 0 hlasů 
UAS 5  
Akademický senát VUT schvaluje Přílohu č. 1 ke Statutu VUT – Symboly VUT, rozeslanou dne 4. 1. 
2006, doplněnou oproti znění schválenému AS VUT v Hevlíně o slavnostní logo rektora VUT.  
 
* Změna Přílohy č. 2 ke Statutu VUT – Studijní programy VUT 
Na zasedání AS VUT dne 6. 12. 2005 byla schválena změna Přílohy č. 2 ke Statutu FEKT týkající se 
aktualizace studijních programů FEKT. AS VUT konstatoval, že změna by se měla promítnout i do 
Přílohy č. 2 ke Statutu VUT, kde jsou uvedeny názvy akreditovaných studijních programů všech fakult 
VUT. Vzhledem k tomu, že na základě novely VŠ zákona budou studijní programy uveřejňovány na 
úředních deskách VŠ, proběhla na včerejším zasedání LK AS VUT o této problematice diskuse, po 
které LK doporučila, aby AS v zájmu zachování kontinuity tuto změnu Přílohy č. 2 ke Statutu VUT 
schválil. Vzhledem k tomu, že členové AS VUT neměli připomínky, byl ke schválení předložen tento 
návrh. 
Návrh usnesení: 
AS VUT schvaluje tuto změnu Přílohy č. 2 ke Statutu VUT: Původní studijní program č. 2612T017, 
Elektronika a rádiová komunikace se mění na studijní program č. 2612T018, Elektronika a sdělovací 
technika. 
Hlasování:  
Pro – 21 hlasů 
Zdržel se hlasování – 0 hlasů 
Proti – 0 hlasů 
UAS 6 
AS VUT schvaluje tuto změnu Přílohy č. 2 ke Statutu VUT: Původní studijní program č. 2612T017, 
Elektronika a rádiová komunikace se mění na studijní program č. 2612T018, Elektronika a sdělovací 
technika. 
  
* Novela VŠ zákona č. 552/2005 Sb.  
Tuto novelu obdrželi členové AS VUT E-mailem dne 3. 1. 2006. Doc. Dalík požádal členy AS VUT, 
aby si novelu důkladně prostudovali. Na zasedání LK AS VUT dne 9.1. 2006 se uskutečnila úvodní 
diskuse o postupu přizpůsobování vnitřních a dalších navazujících předpisů VUT i součástí VUT 
platné novele VŠ zákona. Komise podpořila návrh prorektora Švece na vytvoření pracovní skupiny, 
složené z členů LK, zástupců vedení školy a fakult a zástupců Organizačního a právního odboru 
Rektorátu VUT.  
Dr. Krupková navrhla, aby Organizační a právní odbor Rektorátu zpracoval harmonogram priorit, do 
kdy a v jakém pořadí mají být vnitřní předpisy VUT novelizovány. AS VUT dále schválil následující 
návrh usnesení.  
Návrh usnesení:  
Akademický senát žádá rektora VUT, aby uložil Organizačnímu a právnímu odboru Rektorátu VUT 
do 6. 2. 2006 úkol identifikovat ty části vnitřních předpisů VUT, které v důsledku novely VŠ zákona 
č. 552/2005 Sb. bude nutno změnit.  
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Hlasování: 
Pro – 19 hlasů 
Zdržel se hlasování – 0 hlasů 
Proti – 0 hlasů 
 
UAS 7 
Akademický senát žádá rektora VUT, aby uložil Organizačnímu a právnímu odboru Rektorátu VUT 
do 6. 2. 2005 úkol identifikovat ty části vnitřních předpisů VUT, které v důsledku novely VŠ zákona 
č. 552/2005 Sb. bude nutno změnit.  
 
Akademický senát VUT upozorňuje akademické senáty fakult, že v návaznosti na novelizaci vnitřních 
předpisů VUT bude nutno novelizovat i vnitřní předpisy fakult VUT.  
 
Na základě diskuse o tom, jaký by měl být postup při úpravách legislativních předpisů na VUT, dospěl 
AS VUT k názoru, že v budoucnosti bude nutno do tohoto procesu ve větší míře zapojovat 
Organizační a právní odbor Rektorátu VUT.  
 
* Další legislativní záležitosti 

 Zařazení děkana FaVU Spielmanna jako akademického pracovníka VUT 
Doc. Lhotáková informovala o aktuálním stavu kauzy děkana Spielmanna, která byla diskutována na 
zasedání LK dne 9. 1. Na jednání byl přizván vedoucí Zaměstnaneckého odboru Rektorátu VUT 
JUDr. Šauer, aby odpověděl na některé dotazy členů LK. JUDr. Šauer sdělil, že na základě § 77 
zákona o VŠ č. 111/1998 Sb. musí být místa akademických pracovníků obsazována výběrovým 
řízením, které vypisuje děkan fakulty. Členové LK se usnesli, že na zasedání LK dne 24. 1. 2006 
pozvou pana děkana Spielmanna a tuto záležitost s ním projednají.  

Závěr: AS VUT bere na vědomí informaci doc. Lhotákové a žádá, aby byl o této kauze i nadále 
informován.  
 

AD 8) STANOVISKO AS VUT K DOPISU ŘEDITELE KAM ING. GRULICHA  

Na zasedání AS VUT dne 6. 12. 2005 seznámila RNDr. Krupková členy AS VUT se stížností AS 
FEKT na výroky zaměstnance KaM Ing. Milicii. Příslušný dopis AS FEKT je Přílohou č. 3 k zápisu ze 
zasedání AS VUT ze dne 6. 12. 2005. AS VUT ve svém usnesení UAS 13 ze dne 6. 12. 2005 požádal 
ředitele KaM Ing. Grulicha, aby se omluvil za chování svých podřízených pracovníků vůči členům 
akademické obce VUT.  
Odpověď ředitele KaM obdrželi v tištěné formě rektor Vrbka, předseda AS Dalík a předsedkyně SK 
AS V. Donthová.  
Vzhledem k tomu, že členové AS VUT obdrželi odpověď ředitele Grulicha až na dnešním zasedání 
a neměli tedy možnost se s ní předem seznámit, rozhodl předseda AS o odložení projednání této 
záležitosti na příští zasedání AS VUT. Dopis bude rozeslán všem členům AS v elektronické verzi pro 
jejich interní potřebu.  
Následující diskuse členů AS VUT o jiných záležitostech KaM se aktivně zúčastnil pan Ing. A. 
Milicia, specialista pro řízení kvality, efektivnost a dlouhodobý rozvoj KaM. Diskuse se týkala 
přímých zkušeností členů AS s pracovníky KaM a otázek ubytování zahraničních studentů na kolejích 
VUT. Dr. Popela upozornil na problémy s ubytováním zahraničních studentů z Malty dne 8. 1. 2006 
a zdůraznil, že KaM a jejich pracovníci se podílejí na reprezentaci celého VUT a každé pochybení ze 
strany KaM může zmařit úsilí akademických pracovníků věnované vybudování zahraničních kontaktů. 
Ing. Roupec podpořil názor Dr. Popely. Ing. Milicia uvedl objektivní důvody, proč ubytovací problém 
dne 8. 1. vznikl. V. Donthová dále upřesnila některá nepřesná sdělení Dr. Popely týkající se 
odděleného ubytování zahraničních a českých studentů.  
Na základě diskuse s Ing. Miliciou o kontrole hospodaření KaM ze strany VUT vznesla Ing. Hanušová 
požadavek, aby na příštím zasedání EK AS VUT byl kvestorovi VUT položen dotaz, jakých nástrojů 
ke kontrole KaM používá. 
Tato rozsáhlá diskuse ukázala, že je potřebné, aby takovéto výměny názorů pokračovaly s cílem 
zlepšení vztahů mezi zaměstnanci KaM a jejich zákazníky z VUT. Dále je třeba, aby se AS VUT 
seznámil s hospodařením KaM tak, aby mj. měl možnost schvalovat rozpočet VUT zodpovědně se 
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znalostí ekonomické situace KaM stejně jako každé jiné všech součástí VUT. AS požádal svou EK, 
aby se tímto ekonomickým aspektem zabývala. 

 

AD 9) RŮZNÉ 
 Zasedání EK AS VUT se bude konat v úterý dne 24. 1. 2005 od 9:00 hod. 
 Zasedání LK AS VUT se bude konat v úterý 24. 1. 2005 ve 13:00 hod. Tajemnice Cardová zajistí 

pozvání děkana FaVU Spielmanna.  
 AS VUT schválil tento harmonogram zasedání AS VUT:  7. 2., 7. 3., 4. 4., 2. 5. a 30. 5. 2006, 

datum posledního zasedání v červnu bude upřesněno. Hlasování:  Pro – 18 hlasů; proti – 0 hlasů, 
zdržel se hlasování – 0 hlasů.  

 Doc. Dalík informoval AS VUT o své služební cestě do zahraničí v letním semestru 2006. V době 
od 29. 1. do 29. 4. 2006 jej bude zastupovat místopředseda AS VUT doc. Hanáček.  

 Prorektor Rais informoval, že některým členům Správní rady VUT končí mandát, děkani fakult        
byli vyzváni, aby zaslali své  návrhy na nové členy Správní rady VUT.  

 AS VUT schválil Dr. Krupkovou  a doc. Kvíčalu jako zástupce AS VUT v Ediční radě VUT. 
Návrh na usnesení:  
AS VUT schvaluje RNDr. Vlastu Krupkovou, CSc. a doc. MgA. Petra Kvíčalu jako zástupce AS 
VUT v Ediční radě VUT.  
Hlasování: 
Pro – 16 hlasů 
Zdržel se hlasování – 1 hlas 
Proti – 0 hlasů 
UAS 8 
AS VUT schvaluje RNDr. Vlastu Krupkovou, CSc. a doc. MgA. Petra Kvíčalu jako zástupce AS 
VUT v Ediční radě VUT.  

 V závěrečné krátké diskusi členové AS VUT zvažovali, zda na svých jednáních za účelem 
hladšího průběhu jmenovat návrhovou komisi pro přípravu usnesení. V diskusi dospěl AS k závěru 
tuto komisi nezřizovat, ale na každém zasedání jmenovat skrutátory pro sčítání hlasů. 

 
 
 

Příští zasedání AS VUT se bude konat v úterý dne 7. února 2005 v 9:00 hodin 
v zasedací místnosti rektora VUT v Brně, Antonínská 1 

 

    
 
 
                                                 
                Veronika Donthová, v. r.                                                 Doc. RNDr. Josef Dalík, CSc., v. r. 
  předsedkyně Studentské komory AS VUT                předseda AS VUT v Brně 
 
 

 
 Zapsala: Jarmila Cardová 
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